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Występując w imieniu ABRIZ spó� łka z ógraniczóną ódpówiedzialnós�cią z siedzibą w 
Krakówie, włas�ciciela nieruchómós�ci znajdującej się przy ulicach Ś�w. Jana 6, Ś�w. 
Tómasza 11 i 11a óraz Śławkówskiej 3 udzielam ódpówiedzi na póniz2sze pytania:

1. Jak z Państwa perspektywy wygląda sytuacja z kinem ARS?

Umówa z kinem óbówiązuje dó dnia 31.12.2018 róku. Na prós�bę przedstawicieli Kina 
ARŚ w styczniu nastąpi zwólnienie lókali zajmówanych óbecnie przez kinó, i rózpócznie 
się zaplanówany remónt pómieszczen� .

Z uwagi na históryczny charakter zabytkówegó zespółu zabudówy óraz wyjątkówe 
walóry kulturówe óbszaru, głó� wnym zamiarem Włas�ciciela nieruchómós�ci jest 
przywró� cenie pószczegó� lnym przestrzenióm pierwótnych tradycji funkcjónalnych, có 
ma decydujące znaczenia dla pódtrzymania dziedzictwa kulturówegó Śtaregó Miasta. Z 
tegó względu zajmówane óbecnie przez kinó ARŚ pómieszczenia - w tym przede 
wszystkim Śala Śaska, któ� rej pierwótnym przeznaczeniem była funkcja balówa – zóstaną
pieczółówicie ódrestaurówane i wykórzystane zgódnie z ich pierwótnym 
przeznaczeniem.

2. Na jakich zasadach i czy w ogóle proponowali Państwo przedłużenie umowy 
najmu budynku? 

Zaprópónówalis�my przedstawicielóm Kina ARŚ kóntynuówanie wspó� łpracy, pó 
zakón� czeniu remóntu nieruchómós�ci, w óparciu ó nówą umówę najmu (dyspónujemy 
pełną dókumentacją z prówadzónych rózmó� w zaró� wnó mailówych jak i ófert 
składanych na pis�mie pódpisanych óbustrónnie – z móz2 liwós�cią ich udóstępnienia).

Przypómnijmy szczegó� ły óstatecznej óferty dla Kina ARŚ z lipca 2018:

1. Całkówita pówierzchnia dla própónówanegó wariantu wydzielenia lókali na cele 
kinówe wraz z niezbędnymi funkcjami tówarzyszącymi wynósiła 507,7 m kw. , i 
rózmieszczónych na dwó� ch póziómach (parter óraz piwnice) rzeczónej 
nieruchómós�ci.

2. Prójekt aranz2acji wykónany zóstanie przez Wynajmującegó wg wytycznych 
Najemcy.

3. Prójekt kónstruktórski realizacji aranz2acji, ó któ� rej mówa w pkt. 2 zrealizówany 
zóstanie przez Wynajmującegó na kószt Najemcy – płatne w mómencie 
pódpisania umówy najmu.

4. Prójekt wykónawczy kina wg aranz2acji, ó któ� rej mówa w pkt. 2 realizówany 
przez Wynajmującegó na kószt Najemcy – płatny w mómencie pódpisania 



umówy najmu lub realizówany przez Najemcę pód nadzórem Wynajmującegó 
(kószt nadzóru pó strónie Najemcy).

5. Wykónanie Lókalu w stanie dewelóperskim pó strónie Wynajmującegó.
6. Realizacja prójektu wykónawczegó z pkt.4 przez Wynajmującegó (kószt realizacji

pó strónie Najemcy) lub realizacja pó strónie Najemcy pód nadzórem 
Wynajmującegó.

7. Preferencyjne stawki najmu lókali w niniejszym wariancie zóstały naliczóne z 20 
próc. rabatem wóbec stawek rynkówych dla lókali usługówych zlókalizówanych 
w strefie Śtare Miastó.

3. Jakie plany mają państwo względem budynku przy ulicy Tomasza?

Priórytetówym wariantem dócelówegó przeznaczenia nieruchómós�ci jest 
kóntynuówanie w niej działalnós�ci hótelarskiej, któ� ra ma w tym miejscu swóje bógate 
tradycje sięgające bówiem półówy XIX w. Okazałe sale Hótelu Śaskiegó z lat 20. XIX w. 
zajmują dzis�  m.in. dwa kluby nócne. Inwestórówi zalez2y na rewitalizacji tegó kwartału 
miasta, upórządkówaniu gó i przywró� ceniu mu dawnej rangi i s�wietnós�ci.

Mając na celu upórządkówanie istótnegó kwartału zabudówy Śtaregó Miasta 
(rózumiane jakó przywró� cenie dawnej s�wietnós�ci architektónicznej óraz ekónómicznó-
spółecznej) zalez2y nam na pieczółówitym ódtwarzaniu miejscówych tradycji, zdając 
sóbie zarazem sprawę z tegó, jak waz2ne jest zró� z2nicówanie óferty funkcjónalnej dla 
utrzymania aktywnós�ci z2ycia w centrum miasta. Z tegó względu deklarujemy prawó 
pierwszen� stwa najmu i ókres�lenia preferencyjnych warunkó� w działalnós�ci kina ARŚ we 
wskazanych w pkt. 1 pómieszczeniach.

4. Jak przebiegały rozmowy z dyrekcję Centrum Kinowego? 

8 stycznia 2018 róku zaóferówalis�my góspódarzóm Kina ARŚ gótówós�c� pódjęcia 
wspó� łpracy pó zakón� czeniu remóntu w/w nieruchómós�ci. Wiązałó się tó jednak z 
pódjęciem stósównych uzgódnien�  pózwalających na dóstósówanie pómieszczen�  dó 
pótrzeb prówadzenia w nich działalnós�ci kinówej.

W pierwszym etapie rózmó� w przedstawiciele Kina ARŚ zainteresówani byli głó� wnie 
móz2 liwós�cią prówadzenia nieprzerwanej działalnós�ci ró� wniez2  pódczas prac 
budówlanych. Tymczasem prówadzenie działalnós�ci góspódarczej przez najemcó� w, na 
terenie będącym placem budówy, nie jest dópuszczóne przepisami prawa budówlanegó.

Następnie 23 marca 2018 róku pó sprecyzówaniu zakresu planówanej przez nas 
inwestycji, we wspó� łpracy z architektami prówadzącymi prójekt w lipcu 2018 róku 
wyrysówalis�my i sfórmułówalis�my szczegó� łówą ófertę dla Kina ARŚ.

Śzczegó� ły óferty.
Própózycje funkcjónalnegó wydzielenia pówierzchni dla celó� w prówadzenia przez 
pan� stwa działalnós�ci kinówej, przedstawiamy w trzech wariantach: A,B,C.



Warianty:
A. Śala Kina sztuka wraz z przyległós�ciami
B. Śala Kina Śztuka wraz z przyległós�ciami + piwnice Diamónd
C. Śala Kina Śztuka wraz z przyległós�ciami + piwnice Dimaónd + parter (w 

częs�ci naróz2nika ul. s�w. Jana i s�w. Tómasza).

Tó stanówic� miałó punkt wyjs�cia dó rózmó� w. 

Śugerówane pówierzchnie miały umóz2 liwic� swóbódne rózwijanie fórmatu kina 
studyjnegó wraz z kómercyjnym zapleczem usługówó-handlówym. Z zastrzez2eniem 
przekazania pówierzchni przyszłemu najemcy pó generalnym remóncie wraz z 
wszelkimi niezbędnymi instalacjami w standardzie dewelóperskim.

Ostatecznie w lipcu 2018, pó wnikliwej analizie sprecyzówana zóstała óstateczna óferta
dla Kina ARŚ, ó któ� rej szczegó� łówó mówa pówyz2ej (pytanie 2.)

We wrześniu zóstalis�my póinfórmówani przez przedstawicieli Kina ARŚ, iz2  z uwagi na 
znalezienie nówej siedziby dla kina, rózwaz2ają óni zachówanie jedynie jednegó 
pómieszczenia w piwnicach rzeczónej nieruchómós�ci. Ten wariant z uwagi na 
kóniecznós�c� póniesienia ólbrzymich kósztó� w inwestycyjnych, zóstał ódrzucóny jakó 
nierentówny.

Z ubolewaniem stwierdzamy dziś, iż po upływie roku, po stronie kina nie znalazł 
się partner, gotowy do podjęcia zdecydowanych rozmów o wymiarze 
merytorycznym - rynkowym, który udzieliłby nam poważnych deklaracji w formie
wzajemnych zobowiązań otwierające drogę do prac projektowych, mających na 
celu dostosowanie pomieszczeń na cele prowadzenia wyspecjalizowanej 
działalności kinowej.

Nalez2y dódac�, iz2  jakó pódmiót prywatny wspieramy działalnós�c� kulturalną i 
charytatywną w Krakówie. W tym jednak przypadku nalez2y pamiętac�, iz2  kinó ARŚ jest 
pódmiótem kómercyjnym, nie zas�  kulturalnym w rózumieniu prawnym, bazującym 
jednak na pewnej tradycji. Z tegó pówódu Urząd Miasta Krakówa ani Rada Miasta 
Krakówa nie mógły udzielic� wymiernegó wsparcia prywatnemu kinu. 

Pragniemy na kóniec pódkres�lic�, iz2  kinówe tradycje miejsca zóstaną przez nas w pełni 
uszanówane w fórmie tablicy pamiątkówej óraz miejsca w mónógrafii pós�więcónej 
Hótelówi Śaskiemu.

Z pówaz2aniem,

Dariusz Świder

Zarządca Nieruchómós�ci


